
Referat fra møte i Arbeidsutvalget, Jordbrukets beredskapsforum  

 

Dato   25.05.23 

Sted   Fløyheia/Teams 

Til stede  Tore Haugum (landbruksavdelingen, Statsforvalteren i Agder)  

Silje Lunden Gotehus (landbruksavdelingen, Statsforvalteren i Agder) 

Knut Erik Ulltveit (Agder Bondelag)  

Ingunn Kile (Agder Bondelag) 

Sigbjørn Leidal (Norsk Landbruksrådgiving) 

Olav Stene (Felleskjøpet Rogaland Agder) 

Frafall  Gunn Kristin Osaland (Mattilsynet) 

 

Orientering om beredskapsarbeidet hos SFAG 

v/Tore Haugum 

• Pandemi, krigen i Ukraina, energikrise og kostnadsgalopp har endret tilnærmingen til 

beredskapsarbeidet på embetet.  

• Sivil og militær beredskap er knyttet sammen igjen gjennom totalforsvarsprinsippet, etter å 

ha fungert separat i 20-30 år.  

• Beredskap er hevet til et høyere nivå nå etter pandemien og i lys av utfordringene i Europa.  

• Det sivile samfunnet og kommunene har en tydeligere rolle og er bedre forberedt til å møte 

større kriser. 

• Statsforvalteren kommer trolig til å fortsette å øve beredskapen sammen med HV.  

• Utenlandske styrker som øver på norsk jord, vil være en større realitet også i Agder.    

• Statsforvalteren har en tydelig rolle i å koordinere beredskapsarbeidet også i tilknytning til 

totalforsvarsprinsippet. 

• Landbruksavdelingen er representert i utvidet krisestab. 

• Arbeidet med ROS-Agder blir gjenopptatt i august når ny medarbeider er på plass. 

 

Orientering om erstatningsordningen 

v/Silje Lunden Gotehus 

• Se vedlagt presentasjon. 

 

Status i organisasjonene 

Sigbjørn Leidal, NLR 

• Sen sesongstart for tidligpotet, men håper på godt salg og god pris siden det er lite norsk 

matpotet på lager, og forhåpentligvis lite og dyr importpotet i markedet. 

• Behovet for matpotet er nedadgående og arealet som brukes til potet 

minker.  Råvarebehovet til industri (chips og pommes frites) holder seg oppe, men 



lønnsomheten er under sterkt press fra import. Tollvernet er lavt og har ikke blitt regulert på 

mange år. 

• Kontrakter for konsumpotet er gått ned 10 % i år sammenlignet med i fjor.  

• Korn: Vet ikke enda hvor stor skade regnet som kom de 10 første dagene i mai gjorde. 

Nedbøren var kraftigst i vest. Fra Kristiansand og østover ser kornet veldig bra ut så langt. 

• Grovfôravlingene ser bra ut, men det kommer sent.  

• Første slåtten ser ut til å være berga. 

 

Ola Stene, FKRA 

• Salg: Nedgang på de fleste av innsatsfaktorene.  

• Betydelig nedgang på såvarer til reparasjon etter vinterskader.  

• Kostnadsvekst frem til januar i år, deretter har de vært stabile eller gått ned.  

• Kostnadsveksten merkes på gjødselsalg, kraftfôr og ikke minst ensileringsmidler.  

• Kukontrollen, Tine: Tall fra april 2023 sammenlignet med tall fra april 2022 viser 200 færre 

melkekyr og 8 færre leverandører på Agder.  

• Med utgangspunkt i kraftfôrsalg, virker det som om kjøttproduksjonen holder seg mer stabil 

enn melkeproduksjonen.  

• Det er forventet betydelig nedgang i gjødselpriser fra juni.  

• Kraftfôr: Ikke så krevende å få tak i råvarer som for et år siden.  

• Det er mye fokus på å slå tidlig og få mer ut av grovfôret.  

 

Knut Erik Ulltveit, Agder Bondelag 

• Jordbruksoppgjøret ble noe utenom det vanlige, fordi det ikke ble felles med Norsk Bonde- 

og Småbrukarlag (NBS).  

• Det var 6,5 milliard i forskjell mellom kravet til Norges Bondelag og NBS.  

• Lange forhandlinger førte til slutt til et resultat som er akkurat på grensa av det næringen kan 

tåle.  

• Melkeproduksjon ble prioritert, mens de andre grovfôrproduksjonene ble nedprioritert.  

• Det er ikke godt nok oppgjør til at folk vil satse.  

• Opplever at det er resignasjon og avventet stemning i næringen.  

 

Eventuelt 

Arbeid videre i Jordbrukets beredskapsforum:  

• Statsforvalteren opplever at det ikke er grunnlag for å kalle inn hele forumet nå og resten av 

gruppen slutter seg til dette. 

• Behovet for å samle hele forumet vurderes fortløpende.  

 

Ref. Silje Lunden Gotehus 

 


